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Je to mé tělo, kde mám schůzku s Bohem 

 

Jak správně užívat lékařství 

Bazil Veliký 

 

 

Neměli bychom se vzdávat veškerého užitku lékařského 

umění pouze proto, že je někteří neužívají správným 

způsobem. 

Je nerozumné svěřit naději na vlastní uzdravení do 

rukou lékařů, jak to vidíme u nemocných ubožáků, kteří se 

nezdráhají provolávat je za spasitele. 

 

Stranit se jakéhokoliv užitku lékařského umění je však 

zarputilá tvrdohlavost. Ti, kteří si přivodili nemoc v důsledku 

špatného způsobu života, by měli užívat léčbu těla jako příklad 

a vzor pro starostlivost o duši, jak bylo řečeno výše. 

 

Proto bychom se lékařství neměli ani zcela vyhýbat, ani 

do něj vkládat všechnu naději. Obděláváme zemi a žádáme 

Boha o úrodu. 

 

Kormidlo svěřujeme kormidelníkovi a modlíme se k 

Bohu, aby nás na moři chránil. Stejně tak bychom měli jít k 

lékaři, když to považujeme za rozumné - ale bez toho, 

abychom ztráceli naději v Boha. 

 

Bazil Veliký (+379) 

nejdříve vyučoval rétoriku, 

pak se stal mnichem, knězem a biskupem v Césareji, 

vyznačoval se trpělivou činností při zprostředkovávání smíru. 


